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Sjednica Općinskog vijeća Čitluk (u daljnjem tekstu: Vijeće) je održana dana 31. srpnja 2023. godine u Hotelu 
Brotnjo u Čitluku sa početkom u 1100 sati. Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao Predrag Smoljan, 

Predsjednik Vijeća. 
 

Gospodin Smoljan je pozdravio sve nazočne vijećnike i Tajnika Vijeća Ivu Bevandu, Općinskog načelnika 
Marina Radišića i njegove suradnike, ravnateljicu Dječjeg vrtića Čitluk Anicu Božić te predstavnike medija.  
 

Predsjednik Vijeća je nazočne informirao o pripremama za sjednicu Vijeća te o održanim sjednicama Kolegija 
Vijeća, Odbora za Statut, Poslovnik i propise i Odbora za Proračun, financije i gospodarstvo.   
 

Tajnik Vijeća Ivo Bevanda je uradio prozivku vijećnika. Konstatirano je kako sjednici nazoči 19 od ukupno 25 

vijećnika. Prozivci nisu nazočili Vlatka Martinović, Bernarda Primorac, Tomislav Glamuzina (obavijestili 
Predsjednika i Tajnika Vijeća o nedolasku na sjednicu i o razlozima spriječenosti) Luca Bajkuša, Dragan 

Kozina i Darko Primorac. 
 

Predsjednik Vijeća je predložio dnevni red naveden u sazivu današnje sjednice. Rasprava je otvorena. 
 

Drago Vasilj komentira kako je na sjednici Kolegija Vijeća podnio zahtjev da se na današnjoj sjednici razmatra 

Izvješće o radu Povjerenstva za zaštitu okoliša. Dodaje kako je dogovoreno da se udovolji zahtjevu te iznosi 
primjedbu zbog izostanka navedene rasprave.  
 

Predrag Smoljan odgovara kako je dogovoreno da se navedeno izvješće razmatra na jednoj od budućih 
sjednica, nakon što se službeno preuzme izvješće od strane Povjerenstva. 
 

Drago Vasilj komentira kako je dovoljno svega dvadeset minuta da se izvješće pripremi. Dodaje kako je 

shvatio da će se danas provesti rasprava. 
 

Ivo Bevanda pojašnjava kako je tema aktualne rasprave prijedlog dnevnog reda 28. sjednice Vijeća. Podsjeća 

da prijedlog utvrđuje Kolegija a na samoj sjednici Vijeća isti predlaže Predsjednik Vijeća. Naglašava kako je 
utvrđen prijedlog kojega je danas pročitao Predsjednik Vijeća a što mogu potvrditi svi članovi Kolegija koji su 

nazočili posljednjoj sjednici. Dodaje kako je vijećnik Vasilj komentirao temu na koju se osvrnuo ali o istoj se 

članovi nisu izjašnjavali već su zaključili da će se rasprava o navedenom izvješću provesti nakon što Izvješće 

bude kompletirano i službeno dostavljeno u Vijeće. Predloženi dnevni red dat je na glasovanje i usvojen je 
jednoglasno.  
 

Ad.1. Usvajanje Izvatka iz Zapisnika sa 27. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk;     

Nije bilo primjedbi na Zapisnik. Sukladno članku 86. Poslovnika o radu Vijeća, Zapisnik na koji nisu stavljene 

primjedbe smatra se usvojenim. Zaključena je prva točka dnevnog reda. 
 

Ad.2. Pitanja vijećnika; 
 

Pero Barbarić pita predsjednika Vijeća postoji li mogućnost vezana za organizaciju tematske sjednice Vijeća po 

pitanju šteta koju trpe naši vinogradari. Komentira kako je na području Brotnja stradalo cca 90 % uroda što je 

povod za sazivanje tematske sjednice. Vijećnik Barbarić smatra kako bi u slučaju da njegovom zahtjevu ne 

bude udovoljeno dobro bilo da se organizira makar posebna točka dnevnog reda vezana za spomenutu temu. 

Predrag Smoljan odgovara kako do sljedeće sjednice Vijeća imamo mjesec dana a do sljedeće sjednice Kolegija  

na kojoj se utvrđuje prijedlog dnevnog reda imamo tri tjedna na raspolaganju. Podržava prijedlog uz uvjet da 

nadležne stručne osobe prikupe sve relevantne podatke. Predsjednik smatra kako u slučaju paušalnog pristupa 

nećemo napraviti nikakvu korist za naše vinogradare. Stoga poziva na izradu kvalitetnog izvješća te temeljitu 

raspravu i donošenje potrebnih akata koji bi doveli do toga da makar malo olakšamo situaciju našim 

vinogradarima. Gospodin Smoljan naglašava kako stariji Brotnjaci svjedoče da nikada do sada ovolike štete 

nismo imali. Pero Barbarić komentira kako je najmanje što možemo napraviti da Vijeće krene sa jednom 

tematskom sjednicom. Dodaje kako ćemo teško izazvati reakciju viših razina vlasti ukoliko lokalna vlast ostane 

pasivna. Predrag Smoljan komentira kako bi želio da ta sjednica izazove pozitivne efekte i da nikako ne 

dođemo u situaciju da stvari odu u negativnom kontekstu te se stvori zabuna kod ljudi. Dodaje kako je Načelnik 
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već obavio više razgovora sa predstavnicima vinogradara i nadležnog ministarstva. Podržava prijedlog 

vijećnika Barbarića, uz uvjet pripreme kvalitetnih materijala.  
 

Mario Milićević ističe kako se njegovo pitanje oslanja na izlaganje vijećnika Barbarića. Komentira kako mu je 

jasno da nemamo uvjete za proglašenje elementarne nepogode te smo, obzirom na velike iznose šteta, 

onemogućeni po pitanja intervencija kroz općinski proračun. Pita postoji li mogućnost za intervencije Županije 

ili Federacije BiH. Osvrće se na nedavnu posjetu Alojza Dunđera, šefa implementacije projekata ispred 

Federalnog ministarstva poljoprivrede i šumarstva, Općini Čitluk. Vijećnik Milićević pita imamo li informacija 

vezanih za navodnjavanje općine Čitluk, uz komentar kako je tijekom posjete gospodin Dunđer najavio 

natječaje u lipnju i srpnju. Marin Radišić komentira kako je činjenica da su vinogradi velikim dijelom 

nastradali, kako na području naše tako i susjednih općina. Informira nazočne o razgovorima sa pojedincima koji 

su dolazili u Općinu te razgovorima sa županijskim ministrom poljoprivrede.  Upravo županijski ministar je 

stava da nema elemenata za proglašenje elementarne nepogode. Načelnik ne dijeli stav po kojemu su spašeni 

vinogradi koji su na vrijeme zaštićeni. Uzima za primjer osobe koje imaju dva ili viša vinograda na različitim 

lokacijama a koji su tretirani na isti način. Rezultat svega jeste da nisu spašeni vinogradi koji su, primjerice, 

smješteni u polju a spašeni su vinogradi koji su smješteni bliže samom naselju. Gospodin Radišić ističe kako je 

poduzeće „Vinarija“ spasilo svoje nasade. Na sastancima je bilo više upita u smjeru mogućnosti da Vijeće 

ministara Bosne i Hercegovine zabrani uvoz grožđa od kojega bi se pravilo vino. Također se postavljalo pitanje 

kvalitete zaštitnih preparata. Po pitanju navodnjavanja, natječaj je bio planiran za svibanj ili lipanja ali je došlo 

do prolongiranja. Prema zadnjim informacijama, novi termin je rujan. 
    

Na sjednicu je stigla vijećnica Luca Bajkuša. Nazočno je 20 vijećnika. 
 

Mario Milićević komentira kako njegova obitelj posjeduje dva vinograda na različitim lokalitetima. Pojašnjava 

kako su oba tretirana na isti način te da je vinograd smješten u blizini kuće na lanjskoj razini a vinograd 

smješten u polju je na 50 % lanjske razine. 
 

Tihomir Prusina komentira kako je u pojašnjenjima za tretiranje vinograda navedeno kako razmak tretiranja 

iznosi osam do četrnaest dana. Pojašnjava kako je „Vinarija“ poštovala razmak u trajanju osam do devet dana. 

Naglašava kako nisu svugdje isti tereni te je svakako razlika močvarnog od brdskog dijela. Naglašava kako su 

svakako sati igrali bitnu ulogu i da je „Vinarija“ spasila svoje vinograde.   
 

Tomislav Filipović informira nazočne kako je sudjelovao na sastancima u Uredu Načelnika. Osvrćući se na 

izlaganje kolege Prusine, ističe kako je on osobno tretirao lozu svaki osmi ili deveti dan. Smatra kako bi kolege 

vijećnici da posjete njegov vinograd rekli da je u odličnom stanju. Dodaje da situacija nije takva te da bi se u to 

uvjerili šetnjom kroz sami vinograd. Poručuje kako razlog ne leži u tretiranju s obzirom da on nikada nije 

preskočio deveti dan.  Smatra kako je „Vinarija“ zasigurno raspolagala novim sredstvima. Iznosi primjedbu na 

izostanak nekog savjetodavnog sastanka sa ljudima. Vijećnik Filipović poručuje kako danas imamo štete veće 

od onih koje su bile 2012. godine kada je proglašena elementarna nepogoda. 
 

Goran Božić poručuje kako je riječ o elementarnog nepogodi, bez obzira što ista nije proglašena. Ukazuje na 

veliku važnost vinogradarstva za naše podneblje i važnost te poljoprivredne grane. Pita Načelnika poduzimaju 

li se ikakve radnje po pitanju uspostavljanja savjetodavne službe na razini Općine vezano za poljoprivredu. 

Marin Radišić odgovara kako Općina nema savjetodavnu službu te istu u svome sastavu ima županijsko 

ministarstvo. Pojašnjava kako imaju aplikacije preko kojih se upozoravaju korisnici u smislu nužnih radnji i 

poduzimanja. 
 

Drago Vasilj komentira kako se ukazao „bijeli dim“ te je naša turistička zajednica upisana u registar pod 

rednim brojem 1. Poručuje kako je sada „loptica prebačena“ na našu stranu terena te pita Načelnika kada 

planira raspisati natječaj za direktora ureda i što se planira po pitanju službenih prostorija. Vijećnik Vasilj 

informira nazočne o brojnim upitima ljudi sa terena vezanih za pitanju brze vožnje počevši od Krstina pa sve do 

Miletine i kroz Međugorje. Podsjeća na nedavni slučaj udaranja pješakinje. Dodaje kako se nedavno vozio od 

Međugorja do Imotskog te je na toj dionici uočio 15 - tak radara. Ističe kako ga čudi da smo uspjeli dobiti samo 

jedan radar te da isti nije u funkciji. Apelira na općinske službe da poduzmu aktivnosti prema županijskom 
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MUP - u po  navedenom pitanju. Marin Radišić odgovara da je točna informacija o upisu Turističke zajednice 

Općine Čitluk u upisnik Ministarstva turizma HNŽ. Informira nazočne kako je zatražio od predsjednika Vlade 

HNŽ donošenje zakonskih akata kojima bi se regulirali prihodi ali još nije dobio odgovor predsjednika Vlade. 

Načelnik pojašnjava kako bi donošenjem tih akata jasno bio reguliran postotak koji pripada Općini odnosno 

općinskoj turističkoj zajednici.  Nakon Čitluka, Općina Neum je također osnovala svoju turističku zajednicu. 

Gospodin Radišić poručuje kako će uskoro sazvati sjednicu Turističkog vijeća po pitanju imenovanja direktora. 

Vezano za službene prostorije, komentira kako se to pitanje može riješiti nevezano za odluke Vlade, iz 

općinskog proračuna. Za poziciju direktora, više pojedinaca je iskazalo interes te su dostavljene i preporuke za 

neke osobe. Također, pojedinci su isticali kako im proračunski novac uopće nije potreban da bi vodili ured već 

su oni spremni osigurati sredstva kroz projekte. Vezano za brzu vožnju, Načelnik podsjeća na njegove brojne 

inicijative upućene zapovjedniku Policijske stanice i ministru MUP-a HNŽ. Poručuje kako će nastaviti sa 

svojim aktivnostima po ovome pitanju. Drago Vasilj komentira kako naša policija gotovo ništa ne poduzima te 

policajci samo što ne mašu onim „brzancima“ koji prolete pokraj njih.  
 

Danijel Ćavar nije postavio vijećničko pitanje već je iskoristio prigodu za davanje komentara po pitanju 

aktualne situacije u vinogradarstvu. Ističe kako 15-tak godina surađuje sa poljoprivrednim apotekama te da 

situacija po pitanju oborina nikada nije bila gora. Ističe kako ljudi koji rade dva vinograda imaju različite 

situacije u istima. Naglašava važnost pravovremenog tretmana a na koju je prethodno ukazao vijećnik Prusina. 

Vijećnik Ćavar poručuje kako bi se federalna inspekcija trebala više pozabaviti zaštitnim sredstvima odnosno 

preparatima, uz komentar kako tu ima svašta. Osvrće se na pitanje savjetodavne službe formirane na razini 

Županije i Federacije a koja, po mišljenju vijećnika Ćavara, postoji samo na papiru a skroz malo na terenu. 

Smatra kako je na razini Općine nužno formiranje manjeg tima tipa savjetodavne službe. Poručuje kako nitko 

živ ne bi mogao spriječiti ovo što se dogodilo ali bi se moglo ublažiti. Vijećnik Ćavar komentira kako Županija 

preporuča određene preparate koji nisu u proizvodnji barem pet godina. Zaključena je druga točka dnevnog 

reda. 
 

Ad.3. Razmatranje Izvješća o radu Dječjeg vrtića Čitluk 2022. godinu; 
 

Izvješće je prezentirala Anica Božić, ravnateljica Vrtića. Otvorena je rasprava.  
 

Pero Radišić komentira kako je pohvalio oba prethodna izvješća koja su do sada prezentirana u njegovom 

vijećničkom mandatu. Pojašnjava kako su njegove pohvale rezultat spoznaje do koje je došao tijekom brojnih 

posjeta Vrtiću. Koristi prigodu da i treći put pohvali rad ravnateljice i osoblja Vrtića. Pita mogu li se uraditi 

korekcije po pitanju kolektivnog godišnjeg odmora na način da to traje dva tjedna a ostatak se iskoristi kroz 

redovnu službu. Dodaje kako bi se kroz ova dva tjedan mogli poduzeti neki nužni radovi tipa krečenja 

prostorija i slično. Vijećnik Radišić se osvrće na Odluku o povećanju dijela participacije koju plaća 

roditelj/skrbnik za korištenje usluga Dječjeg vrtića Čitluk, koju je donijelo Upravno vijeće Vrtića i za koju se 

traži suglasnost Vijeća. Komentira kako je riječ o povećanju od 20-tak KM i broju od cca 140 djece. Zaključuje 

kako je riječ o mjesečnom iznosu od 2800 KM što uvećano za 11 mjeseci koliko Vrtić radi godišnje iznosi cca 

30 000 KM. Pita povećava li Općina, kao osnivač, svoja izdvajanja ili će to učiniti samo roditelji. Vijećnik 

Radišić pita može li se to riješiti na način da se u sljedećem proračunu planira da Općina izdvoji dodatno 15 

000 KM a da roditelji snose samo 10 000 KM. Anica Božić odgovara kako je 2019. godine organizirano 

anketiranje roditelja po pitanju mjeseca kolovoza. Rezultat je da se svega 12 roditelja od ukupno 140, izjasnilo 

za mjesec kolovoz odnosno radni angažman u tome mjesecu. 
 

Mario Milićević pohvaljuje rad i zalaganje ravnateljice, uz komentar kako se sve vidi iz priloženog. Pita u 

kakvom je stanju Vrtić po pitanju financijskih obveza te jesu li svi dobavljači isplaćeni. Anica Božić odgovara 

kako ima par otpremnica  a koje nisu zaključene. 
 

Goran Božić pita koliko iznosi financijska podrška Općine Čitluk. Anica Božić odgovara kako je riječ o iznosu 

od 8 500 KM. Goran Božić pita je li riječ o mjesečnom iznosu te koliko to iznosi na godišnjoj razini. Marin 

Radišić odgovara kako godišnje izdvajanje iznosi 102 000KM.  
 

Pero Barbarić komentira kako je u Bosni i Hercegovini već usvojen Zakon o rodnoj ideologiji te ga zanima ima 

li zahtjeva takve prirode sa viših razina prema dječjim vrtićima. Informira nazočne o razgovorima u Orašju sa 
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gospodinom Andrejom Plenkovićem, predsjednikom Vlade Republike Hrvatske. Ističe kako je napomenuo 

gospodinu Plenkoviću da ga je na vrijeme upozoravao na štetnost toga zla. Dodaje kako svi svjedočimo da se 

rodna ideologija polako uvlači u Hrvatsku a u Njemačkoj imamo slučajeve da se dječake oblači u haljine. 

Vijećnik Barbarić to osjenjuje kao ono „uzmi pištolj i ubij ga odmah“, uz opasku ne toga nego takve ljude koji 

to predlažu. Poručuje kako će se usuditi izreći ocjenu da to kod nas nije zaživjelo možda zahvaljujući 

Muslimanima ali je pitanje dana kada će se početi spuštati na niže razine. Upućuje zamolbu ravnateljici da o 

ovakvim pojavama pravovremeno obavijesti Vijeće. Anica Božić odgovara kako vodstvo Vrtića, dok je ona na 

čelu, zasigurno neće pristajati na te čudne zahtjeve. Ističe kako su na ulazu u Vrtić javno istaknuti križ i kip 

Blažene Djevice Marije.   
 

Drago Pehar smatra kako je dobro što se vijećnik Barbarić osvrnuo na pitanje rodne ideologije. Ističe kako je, 

kao član Upravnog vijeća Dječjeg vrtića Čitluk, svjedok svakodnevnih aktivnosti ravnateljice te upućuje 

pohvale za njezin rad i angažman. Dodaje kako tome svakako svjedoči veliki boj zahtjeva za učlanjenje. 

Pohvaljuje i Načelnika, uz pojašnjenje kako nikada pomoć Načelnika nije izostala i nije bila upitna.  
 

Danijel Ćavar pohvaljuje aktivnosti ravnateljice i Vrtića, s posebnim naglaskom na uspostavu suradnje sa 

županijskim ministarstvom i Središnjim uredom RH za Hrvate izvan RH.  
 

Marin Radišić komentira kako je Općina Čitluk prošle godine za Vrtić izdvajala 7 000 KM mjesečno odnosno 

84 000 KM na razini godine. Ove godine došlo je do povećanja te se mjesečno izdvaja 8 500 KM. Najavljuje 

povećanje i za sljedeću godinu. Pored toga, Općina sufinancira, uz Zavod  za zapošljavanje, angažiranje 

pripravnika. Riječ je o godišnjem iznosu od 25 000 KM. Općina radi određena materijalna ulaganja u Vrtić. 

Navodi primjer ugradnje podizača topline u iznosu cca 100 000 KM. Daje informacije o aplikacijama prema 

Ministarstvu regionalnog razvoja i EU fondova u suradnji sa gradom Kutjevom iz RH. Zaključena je rasprava. 

Prijedlog zaključka kojim se usvaja Izvješće o radu Dječjeg vrtića za 2022. godinu je dat na glasovanje te 

jeusvojen jednoglasno. Zaključena je treća točka dnevnog reda. Sjednicu je napustio vijećnik Pero Barbarić. 

Nazočno je 19 vijećnika.  
 

Ad.4. Razmatranje Informacije o radu Općinskog vijeća Čitluk za razdoblje 01. siječnja – 30. lipnja 

2023. godine; 
 

Informaciju je prezentirao Ivo Bevanda. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Zaključena je četvrta 

točka dnevnog reda. 
 

Ad.5. Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Odluku o povećanju dijela participacije koju plaća 

roditelj/skrbnik za korištenje usluga Dječjeg vrtića Čitluk; 
 

Uvodne napomene je dao Ivo Bevanda. Otvorena je rasprava. 
 

Drago Vasilj se osvrće na pitanje rada i funkcioniranja Dječjeg vrtića Majčino selo. Ističe kako je riječ o vrtiću 

koji nikada nije sufinanciran iz općinskog proračuna. Informira nazočne o mjesečnim cijenama u navedenom 

vrtiću a koje iznose 220 KM za jasličku te 200 KM za vrtićku dob. Vijećnik Vasilj se osvrće na najavu 

poskupljenja navedenih usluga za 80 KM po djetetu. Informira nazočne kako ga je kontaktiralo nekoliko 

roditelja te je obavio razgovore sa provincijalom i predsjednikom MZ Bijakovići. Napominje kako pored 

polaznika vrtića, Majčino selo skrbi i o 50-tak štićenika bez roditeljskog staranja. Apelira da se od strane 

Općine poduzmu aktivnosti i spriječi udar na džep roditelja, uz opasku kako je 300 KM za jedno odnosno 600 

KM za dvoje djece svakako veliki udar na egzistenciju obitelji. Poziva Načelnika i Predsjednika Vijeća da se 

žurno sazove sastanak na ovu temu.    
 

Predrag Smoljan podržava prijedlog akta koji je tema raspravljanja ove točke dnevnog reda. Smatra da je 

odluka na koju se traži suglasnost Vijeća zasnovana na stvarnim potrebama i da nije riječ o značajnijim 

korekcijama u odnosu na ranija razdoblja. Gospodin Smoljan komentira kako na području općine Čitluk imamo 

dva dječja vrtića. Riječ je o Dječjem vrtiću Čitluk kojemu je osnivač Općina Čitluk i Dječjem vrtiću Majčino 

selo kojemu Općina Čitluk nije osnivač. Osvrće se na navod Načelnika po kojemu Općina izdvaja mjesečni 

iznos od cca 8 000 KM za Dječji vrtić Čitluk. Pojašnjava kako, u slučaju da taj iznos podijelimo sa brojem 

polaznika dolazimo do rezultata od 70 KM po djetetu. Pita imamo li financijsku snagu da odredimo neku 
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participaciju po djetetu a koja bi se svakog mjeseca, kvartalno, polugodišnje ili godišnje davala temeljem broja 

djece koja su pohađala taj vrtić u prošlom mjesecu. Predsjednik Smoljan poziva na izradu analize od strane 

općinskih službi sa ciljem da se ispitaju financijske mogućnosti rješavanja navedenog pitanja.  
 

Goran Božić poručuje kako se u potpunosti, od A do Ž, slaže sa iznesenim od strane Predsjednika Vijeća. 

Dodaje kako bi, bez obzira na inflatorne učinke povećanja cijena usluga vrtića, želio ukazati i na inflatorne 

učinke na Proračun. Podsjeća kako će se u okviru sljedeće točke dnevnog reda razmatrati Prijedlog odluke o 

usvajanju polugodišnjeg izvješća Proračuna općine Čitluk za razdoblje 01.01. - 30.06.2023. godine te će vidjeti 

da su ostvarenja proračuna veća od planiranih. Osvrće se na navod po kojima su naša izdvajanja za Vrtić na 

godišnjoj razini cca 100 000 KM a u Općini Stolac ista su na razini cca 300 000 KM. Slaže se kako treba 

racionalizirati i pokušati optimizirati poslovanje te uraditi kvalitetnu analizu ali da isto treba povećati 

intervenciju Osnivača u Vrtiću.  
 

Pero Radišić podržava izlaganja oba prethodnika. Komentira izdvajanja osnivača vrtića u Stocu i Ljubuškom, 

uz komentar kako kroz izradu općinskih proračuna treba sve poduzeti da Općina uzme veće sudjelovanje u 

„kolaču“ a sa ciljem, da se olakša roditeljima djece.  
 

Drago Vasilj komentira kako je prijateljica njegove kćerke vlasnica privatnog dječjeg vrtića u Ljubuškom. Od 

strane Grada Ljubuškog taj vrtić je potpomognut za iznosom od 25 000 KM na godišnjoj razini, uz uvjet da 

vlasnica ne podiže cijenu vrtićkih usluga. Vijećnik Vasilj smatra kako i mi moramo pomagati vrtiće i slične 

ustanove bez obzira jesu li javni ili privatni a da , s druge strane, trebamo smanjiti izdvajanja nekim  drugima a 

manje važnima. 
  

Predrag Smoljan podsjeća na brojne rasprave iz ranijih godina u kojima su spominjane dubioze u poslovanju 

Dječjeg vrtića Čitluk i velika dugovanja prema dobavljačima i Poreznoj upravi FBiH. Naglašava kako su svi ti 

problemi, uz pomoć Općine, riješeni a poznato je kako je samo dug prema Poreznoj upravi FBiH iznosio cca 

120 000 KM. Osvrće se na česte slučajeve kašnjenja u plaćanjima prema dobavljačima a danas je jasno 

istaknuto kako nema dugovanja. Zaključuje kako se intervencija Općine ne ogleda isključivo u 7 000 ili 8 000 

KM mjesečno već u brojnim drugim intervencijama. Vezano za izlaganja u kojima su isticani Grad Ljubuški i 

Općina Stolac, gospodin Smoljan poziva da se zaključci donesu sa određene vremenske distance. Poručuje 

kako je protivnik donošenja populističkih odluka a koje neće trajati. Rasprava je zaključena. Prijedlog 

zaključka o davanju suglasnosti na Odluku o povećanju dijela participacije koju plaća roditelj/skrbnik za 

korištenje usluga Dječjeg vrtića Čitluk je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. Zaključena je peta točka 

dnevnog reda. 
 

Ad. 6. Prijedlog odluke o usvajanju polugodišnjeg izvješća Proračuna općine Čitluk za razdoblje 01.01. - 

30.06.2023. godine; 
 

Izvješće je prezentirao Marin Radišić. Otvorena je rasprava. 
 

Predsjednik Odbora za Proračun, financije i gospodarstvo Mario Milićević je dao informaciju sa sastanka 

članova odbora te je vijećnike upoznao sa pozitivnim stavom odbora po pitanju aktualnog prijedloga. Gospodin 

Milićević je mišljenja kako će u drugoj polovici godine više novca ići na kapitalne rashode. Osvrćući se na 

navod Načelnika po kojemu su ove godine prihodi PDV-a manji s obzirom na otplatu dugova, vijećnik 

Milićević pita znači li to da će dogodine biti još manji. Marin Radišić odgovara kako je izgledno da će PDV 

dogodine biti manji. Zaključena je rasprava. Prijedlog odluke o usvajanju polugodišnjeg izvješća Proračuna 

općine Čitluk za razdoblje 01.01. - 30.06.2023. godine je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 

Zaključena je šesta točka dnevnog reda. 
 

Ad.7. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za prostorno uređenje, imovinsko – pravne 

poslove i katastar zemljišta; 
 

Prijedloge je obrazložio Franimir Pervan, Pomoćnik Općinskog načelnika za geodetske i imovinsko - pravne 
poslove. 
 

Prijedlog odluke o pokretanju postupka obnove premjera za dio područja K.O. Čitluk; 
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Otvorena je rasprava. 
 

Jure Džida pozdravlja donošenje odluke. Komentira kako ima gorko i teško iskustvo s obzirom da je deset 

godina utuživao svoju zemlju te je na kraju morao platiti 250 000 KM.  Izražava nadanje kako će ova odluka 

onemogućiti takve pojave te pozdravlja što se ide u ovome smjeru. Zaključena je rasprava. Prijedlog odluke o 
pokretanju postupka obnove premjera za dio područja K.O. Čitluk je dat na glasovanje te je usvojen 

jednoglasno. 
 

Prijedlog programa uspostave katastra komunalnih uređaja; 
 

Otvorena je rasprava. 
 

Drago Vasilj pozdravlja donošenje ove odluke koju karakterizira kao predivnu. Podsjeća na brojna izlaganja u 

kojima je isticao da želi da vijećnici razmatraju prijedloge odluka koje znače život. Dodaje kako će trebati dosta 

napora i strpljenja da se posao u potpunosti okonča. Naglašava kako je ovo bitno iz razloga zaštite života 

izvođača, posebice ukoliko su u pitanju električne instalacije. Podsjeća na vrijeme kada je građen kružni tok 
kod pošte u Međugorju te česte slučajeve kidanja instalacija. Dodaje kako je ova odluka bitna iz financijskih 

razloga budući da tvrtke plaćaju komunalnu naknadu za instalacije. Zaključena je rasprava. Prijedlog programa 

uspostave katastra komunalnih uređajaje dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o utvrđivanju prava korištenja općine Čitluk na građevnom zemljištu na lokalitetu: 

- k.č.  17/109, površine 937 m2 K.O. Međugorje; 

- k.č.  17/64, površine 3520 m2 K.O. Međugorje. 
 

Otvorena je rasprava. 
 

Drago Vasilj traži pojašnjenje vezano za predmetni lokalitet. Franimir Pervan odgovara kako je riječ o 

Gospodarskoj zoni „Tromeđa“. Zaključena je rasprava. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen 

jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o utvrđivanju prava korištenja općine Čitluk na građevnom zemljištu na lokalitetu: 

- k.č.  204/7 (novi premjer), 24/257 (stari premjer), površine 7800 m2,K.O. Gradnići; 

- k.č.  204/8 (novi premjer), 24/258 (stari premjer), površine 7400 m2, K.O. Gradnići. 
 

Otvorena je rasprava. 
 

Mario Milićević pita je li iskazivanje interesa preduvjet za ove radnje odnosno parcelaciju. Franimir Pervan 
odgovara kako je to većinom slučaj. Zaključena je rasprava. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen 

jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o neposrednoj zamjeni nekretnina između Općine Čitluk i Olge Vasilj; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu općine Čitluk neposrednom 

pogodbom (Veselko Sivrić, oblikovanje parcele); 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena.Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu općine Čitluk (prodaja – lokalitet 

„Brlog“ K.O. Čitluk); 
 

Otvorena je rasprava. 
 

Božana Bevanda traži pojašnjenje vezano za predmetni lokalitet. Franimir Pervan odgovara kako je riječ o 
lokalitetu smještenom u neposrednoj blizini tvrtke „Duga - tehna“. Zaključena je rasprava. Prijedlog je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. Zaključena je sedma točka dnevnog reda 
 

Ad.8. Razno; 
 

Marin Radišić vijećnike informira o dopisu koji je na adresu načelnika upućen od strane Ministarstva rada, 

zdravstva i socijalne skrbi HNŽ. Podsjeća da je 2021. godine potpisan kolektivni ugovor temeljem kojega su 

plaće zdravstvenih djelatnika na području Županije povećane. Međutim, izdvajanja Zavoda zdravstvenog 

osiguranja prema Domu zdravlja Čitluk nisu povećana te Domu nedostaje 35 000 KM na mjesečnoj razini da bi 

mogao ispunjavati sve svoje obveze. Prošle godine Općina Čitluk je za Hitnu pomoć uplatila iznos od 48 000 

KM. Također, Općina je, kao i u Vrtiću, sufinancirala angažman pripravnika. Uveden je i sistematski pregled 
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učenika osnovnih škola  što dovodi do dodatnog prihoda Doma zdravlja. Preko općinskog računa doznačena su 

sredstva Vlade HNŽ a riječ je o iznosu od 612 813, 38 KM za prošlu godinu. Aktualna je najava sindikata o 

štrajku zdravstvenih djelatnika na području HNŽ. Prema projekcijama, za povećanje plaća je potrebno osigurati 

dodatnih 55 do 60 000 000 KM a u tijeku su pregovori Vlade i Sindikata. U navedenom dopisu kojega je 

Općina dobila od Ministarstva zdravstva, rada i socijalne skrbi traži se od Općine da sufinancira povećanje 

plaća zdravstvenih djelatnika. Načelnik podsjeća na raniju izjavu po kojoj je rečeno da i sada nedostaje na 

mjesečnoj razini 35 000 KM. Osiguranje sredstava je planirano na način da se za prvu godinu osigura 396 340 

KM a za drugu godinu još dodatno 572 284 KM , što ukupno iznosi 968 624 KM. Informira nazočne da je u 

odgovoru naveo isto što je navodio i prije dvije godine, da mi to nismo u mogućnosti i da to nije niti naša 

zakonska obveza. Gospodin Radišić poručuje kako su jasna zakonska rješenja te traži da se i na našu županiju 

primjene rješenja koja vrijede za ostale županije. Pojašnjava kako u ostalim županijama općine i gradovi 

osiguravanju sredstva za hitnu pomoć, a nikako za plaće djelatnika. Dodaje kako Općina Čitluk nije potpisnik 

kolektivnog ugovora već je to Vlada HNŽ. Pita što će biti ukoliko sutra dođe do istog zahtjeva za, primjerice, 

plaće prosvjetnih djelatnika a jasno je da to nije u nadležnosti općina već nadležnog ministarstva.   
 

Predrag Smoljan komentira kako je navedeni dopis poslan na adrese Načelnika i Vijeća. Smatra kako u ovome 

trenutku nije potrebno očitovanje Vijeća. Poručuje kako je najviše u interesu upravo Brotnjacima da Dom 

zdravlja Čitluk funkcionira na najbolji mogući način. Apsurdnom ocjenjuje situaciju po kojoj Općina niti na 

kakav način nije sudjelovala u pregovorima a onda jedna od ugovornih strana, Vlada HNŽ, traži od Općine da 

osigura trećinu sredstava. Dodaje kako je cilj svega da se prebaci odgovornost na Općinu te poručuje da je 

odgovornost na onome tko je vodio pregovore i na onome tko ima zakonsku obvezu rješavanja.  
 

Drago Vasilj iznosi primjedbu jer se na dnevnom redu nije našla točka vezana za razmatranje izvješća 

Povjerenstva za zaštitu okoliša. Ističe kako je Povjerenstvo na dobar način krenulo sa radom. Zauzeti su stavovi 

o određenim pitanjima a održano je i nekoliko sastanaka sa Načelnikom i direktorom javnog poduzeća. Ističe 

kako je prijatno bio iznenađen spremnošću Načelnika da financira izgradnju deponije za odlaganje otpada. 

Dodaje kako je prethodno nabavljeno cca 100 plastičnih kanti za odlaganje otpada a planirano je da se iste 

podijele vlasnicima trgovinskih i suvenirskih radnji na potezu od pošte do Ćorkovog doca i u Bijakovićima te 

postavi ispred objekata. Iznosi primjedbu što je sve ostalo na dogovoru odnosno što se po pitanju provedbe nije 

uradilo ništa. Pojašnjava kako su komunalni redari, sukladno dogovoru, trebali obavijestiti vlasnike radnje o 

planovima te ih upoznati sa zabranom odlaganja na nogostupe i obvezom preuzimanja kanti. Obavijesti su 

poslane od strane Mjesne zajednice. Na sjednici Povjerenstva je zauzet stav da će se izricati sankcije onima koji 

ne budu ispunjavali navedene obveze. Unatoč brojnim upozorenjima, pa čak i onim na sjednici udruge 

proizvođača i trgovaca suvenirima, isti su se oglušili na pozive. Vijećnik Vasilj naglašava da to za posljedicu 

ima nogostupe pretrpane smećem. Dodaje kako je više puta upozoravao komunalnog inspektora, a sa kojim  

ima korektne odnose, na obvezu poštovanja odluke o komunalnom redu. Odgovor komunalnog inspektora je 

glasio da komunalni redari neće da pišu prijave. Vijećnik Vasilj pita što će inspektoru uopće komunalni redari 

ukoliko on temeljem svojih ovlasti to lako može riješiti. Podsjeća na izjavu šefa Inspekcije po kojoj se 

inspektori boje ljudi iz razloga što nitko ne stoji iza njih. Pojašnjava kako je to tako iz razloga ovakvog 

ponašanja  inspektora koji ruše svoj integritet. Poručuje kako inspektor treba da štiti sebe i propise. Drugo 

pitanje na koje se osvrće vijećnik Vasilj jeste deponija odnosno put do iste. Pojašnjava kako je, u njegovoj 

nazočnosti, Načelnik dao nalog direktoru javnog poduzeća vezan za uređenje deponije i puta do deponije. 

Poručuje kako je deponija uređena ali nije put do iste. Smatra kako je to velika prepreka iz razloga što se ne 

mogu mimoići dva vozila te ljudi izbjegavaju ići na deponiju. Podsjeća da su četiri kontejnera povučena sa 

javnih površina te premještena na deponiju. Posljedica svega jeste da u mjestu nema kontejnera a ljudi 

izbjegavaju ići na deponiju iz razloga lošeg odnosno nikakvog pristupa. Traži od Načelnika da naloži direktoru 

javnog poduzeća da se uradi pristupni put te komunalnom inspektoru da krene sa sankcioniranjem 

neodgovornog ponašanja. Naša orijentacija je turizam, a turizam i ogromne količine smeća nikako ne idu 

zajedno - poručuje gospodin Vasilj. Smatra kako bi ove prijedloge trebali podržati svi vijećnici iz razloga što su 

u interesu svih stanovnika. Poručuje kako smo prljava općina te najveći doprinos poboljšanju mogu dati upravo 

vijećnici, Načelnik i javna poduzeća.    
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Luca Bajkuša se osvrće na pitanje rasvjete na školskom igralištu u Čitluku. Komentira kako je ista urađena, 

krenulo se sa testiranjem i nakon samo dan vremena ista je ugašena. Marin Radišić odgovara kako su radovi 

završeni te mu nije poznat razlog izostanka rasvjete. Poručuje kako će to provjeriti.  
 

Zaključena je osma točka dnevnog reda. 

Zaključena je 28. redovita sjednica. 
 

Sjednica je završena u 1315sati.   

Sjednica je tonski snimana. 

 

 

 

      Tajnik Vijeća:                                                                                             Predsjednik Vijeća: 

__________________                                                                                 ____________________ 

 Ivo Bevanda, dipl. iur.                                                                                 Predrag Smoljan, dipl.oec. 


